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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation av Christina Ståldal (NL) om 
föräldrakooperativ i Nacka 
Christina Ståldal har ställt frågor till mig om förändringar för de föräldrakooperativa 
förskolor som kommunen hyr ut personal till.  

Mitt svar är följande: 
I Nacka finns 21 föräldrakooperativa förskolor. 14 av dem anställer sina egna medarbetare, 
medan resterande 7 har kommunalt anställd personal. Man kan säga att kommunen fungerar 
som personaluthyrningsföretag (typ Manpower eller Proffice) för dessa.  
 
Välfärd Skola, den kommunala verksamhet som ansvarar för föräldrakooperativens 
personal, har uppmärksammat att den nya skollagen är tydligare i att definiera 
huvudmannens och förskolechefens ansvar. I detta fall är kooperativen huvudmän medan 
kommunen ansvarar för personalen och det är en situation som inte riktigt uppfyller 
skollagens krav. Den som har ansvaret för verksamheten – huvudmannen – måste också ha 
ansvar för ledningen av verksamheten, och förutsätts därmed också vara arbetsgivare. 
 
Mot bakgrund av detta föreslog Välfärd Skola att nuvarande avtal om bemanning på de 7 
föräldrakooperativa förskolorna skulle sägas upp. Kommunstyrelsen fattade ett annat 
beslut, men med inriktningen att avtalen ska fasas ut. Produktionsdirektören för Välfärd 
Skola fick samtidigt i uppdrag att ingå individuella avtal med respektive föräldrakooperativ 
om hur detta ska gå till.  
 
Jag vill understryka att det är viktigt med en god och förtroendefull dialog mellan 
kommunen och föräldrakooperativen. Kommunstyrelsens beslut är ett utryck för detta. Jag 
vill också betona att stor valfrihet för barnfamiljer och en mångfald av aktörer som vill driva 
högkvalitativ barnomsorg är tydliga politiska mål i Nacka, vilket vi också under lång tid tagit 
strid för att åstadkomma. Alliansmajoriteten är inte intresserad av att minska valfriheten.  
 
 
 
 
Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens ordförande 


